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ZÁPIS 

z výjezdního 9. zasedání Studentské rady Univerzity Pardubice 

konané v Litomyšli ve dnech 6. – 8. dubna 2018 
 

 

 

Přítomní členové SRUPa: Auská Zuzana, Bartošová Kateřina, Bílek Adam, Dobeš Ondřej, 

Dubnová Lada, Hermann Petr, Hýblová Petra, Pátková Anna, Rajtrová Helena, Šanda Martin, 

Šimon Pavel, Šustr Martin, Vajrauch Pavel  

Omluveni: Červinková Lucie, Hošková Kristýna, Jelínek Petr, Kovář Libor, Skácelová Anna, 

Sommerauerová Dana, Smolová Barbora, Váňová Anna, Vnenk Petr, Zelenská Inna  

Neomluveni: Cicák Filip, Gago Lumír, Hrabovský Jan, Janů Vojtěch, Kuba Ondřej, Mensa 

Václav, Pikeš Karel, Podlesný Jan, Porwisz Vojtěch, Řezníček Michal, Svoboda Tomáš, 

Synková Natálie, Šlapák Jiří 

Hosté:  

 doc. Ing. Jan Stejskal, Ph.D. (předseda AS UPa) 

 Ing. Petr Bělina, Ph.D. (člen předsednictva AS UPa) 

 MgA. Ivan Kopáčik (člen předsednictva AS UPa) 

 Bronislav Kolář (2. místopředseda SK RVŠ, delegát za Univerzitu obrany) 

 Kateřina Mazánková (delegátka SK RVŠ za Policejní akademii) 

Program zasedání: 

1. Zahájení. 

2. Schválení programu zasedání. 

3. Hodnocení výuky. 

4. Komise pro záležitosti kolejí a menzy. 

5. Internacionalizace. 

6. Akce a aktivity SRUPa. 

7. Studentský podíl na řízení Univerzity Pardubice. 

8. Spolupráce s ostatními VŠ (SK RVŠ). 

9. Různé. 

10. Závěr. 
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Pátek 6. dubna 2018 – ODPOLEDNÍ BLOK 

Přítomní členové SRUPa: Auská Zuzana, Bartošová Kateřina, Bílek Adam, Dobeš Ondřej, 

Dubnová Lada, Rajtrová Helena, Šanda Martin, Šimon Pavel, Šustr Martin, Vajrauch Pavel 

Hosté: doc. Ing. Jan Stejskal, Ph.D.; Ing. Petr Bělina, Ph.D.; MgA. Ivan Kopáčik 

Na začátku zasedání a tohoto bloku bylo přítomno 10 členů SRUPa a 3 hosté. 

1. Zahájení. 

Předseda SRUPa Ondřej Dobeš zahájil výjezdní 9. zasedání SRUPa, které se konalo 

v místě nejmenší fakulty Univerzity Pardubice – Fakulty restaurování v Litomyšli. 

Předseda přivítal přítomné členy, hosty z předsednictva AS UPa a představil program 

zasedání, který byl zaslán již v pozvánce.  

2. Schválení programu zasedání. 

Nikdo z přítomných členů nenavrhl změnu či doplnění programu, bylo tak hlasováno o 

nezměněném programu zaslaném v pozvánce. Program byl přijat následujícím počtem 

hlasů: 

10 – 0 – 0. (PRO – PROTI – ZDRŽELI SE). 

3. Hodnocení výuky. 

Člen SRUPa Martin Šanda, který je pověřen vedením Komise pro hodnocení výuky, 

přítomným členům SRUPa a hostům prezentoval činnost komise od jejího založení -

usnesením na zasedání SRUPa 4. října 2016 - až do současnosti. 

Na úvod prezentace bylo zrekapitulováno složení komise a její doplnění (na základě 

„průběžného odchodu členů“): 

- založení (říjen 2016): Jan Kroupa (FCHT), Martin Šanda (FES), Michael Vávra 

(FES) a Petr Vnenk (DFJP); 

- doplnění (listopad 2016): Simona Pichová (FES), Markéta Kebrtová (FF), Petr 

Filip (FEI); 

- doplnění (srpen 2017): Kateřina Bartošová (FCHT), Ondřej Dobeš (FES), 

Zuzana Janíková (FF); 

- doplnění (říjen 2017): Barbora Pilná (FEI), Anna Skácelová (FF). 

Aktuální složení komise: Martin Šanda, Kateřina Bartošová, Ondřej Dobeš, Anna 

Skácelová, Petr Vnenk, Zuzana Janíková, Barbora Pilná. 

Martin Šanda pak připomněl motto „Hodnotím bez obav“ a dlouhodobé cíle komise, 

mezi které patří: 

- zlepšení systému hodnocení – slabiny současného systému, doporučení, návrhy; 

- osvěta o hodnocení výuky mezi studenty; 

- „Má to smysl.“ - ukázat studentům, že můžou něco změnit; 

- „Bořiči mýtů“ - předsudky k hodnocení v IS/STAG;  
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- ideál: 30% hodnocení studenty v IS/STAG. 

Dále pak uvedl činnosti a aktivity komise v průběhu celého období: 

- schůzky s pror. Molkovou, kancléřkou Kaškovou (t. č. i pror. Kubanovou); 

- předkládání návrhů, podnětů; 

- překonávání bariér (nejde to, protože…); 

- akce Týden s hodnocením (stánky, přednášky po fakultách o hodnocení, anketa 

mezi studenty);  

- založení a údržba webu http://srupa.upce.cz/hodnoceni.html. 

Jako důležitý dokument pak Martin Šanda prezentoval zpracovanou zprávu komise 

z ledna 2017, která obsahovala celou sadu doporučení a námětů: 

- „optimalizace“ formuláře v IS/STAG; 

- neviditelnost komentářů ani reakcí vyučujících; 

- zveřejnění => prahy (30% studentů ohodnotí předmět, příp. 20 studentů – která 

hodnota bude nižší); 

- automatický filtr vulgarismů, „oprávněné“ veto vyučujícího; 

- záložka u předmětu = přímý odkaz na hodnocení předmětu; 

- vizuální informace o hodnocení předmětu („hvězdičky“). 

V rámci propagace hodnocení výuky pak komise v této zprávě navrhla informační 

přednášky o hodnocení, akci „Týden s hodnocením“, facebookovou kampaň, Edu-

video, „ilustrační předmět“ předmět za 0 kreditů. Kompletní zpráva je k dispozici pod 

následujícím odkazem: http://srupa.upce.cz/hodnoceni/zprava_26-01-17.pdf. 

Následně byl blíže popsán „Týden s hodnocením“: pravidelná akce na začátku semestru 

(I. týden semestru => nejvíce studentů na přednáškách; stále otevřeno hodnocení za 

minulý semestr); stánky po fakultách (rozdávání letáčků, bloků, propisek; video o 

hodnocení; ukázky v IS/STAG); přednášky po fakultách („velké“ přednášky na začátku 

semestru, krátká prezentace). 

V rámci „Týdne s hodnocením“, konaném v únoru 2017, členové komise uskutečnili 

šetření mezi studenty o hodnocení. Dotazník se skládal ze tří otázek: 1) Hodnotíš výuku 

ve STAGu? (ANO x NE); 2) Pokud NE, tak proč?; 3) Co bys na hodnocení změnil/a?. 

Výsledky šetření i celá zpráva je k dispozici na webových stránkách SRUPa: 

http://srupa.upce.cz/hodnoceni/setreni_01-03-17.pdf. 

Martin Šanda pak připomněl, že před začátkem fungování komise nebyl funkční systém 

hodnocení; student, který ohodnotil předmět a případně i napsal komentář, se výsledek 

nedozvěděl (i kdyby vyučující poctivě odpověděl, reakce nebyla vidět); hodnocení 

jednotlivých předmětů za předchozí období nebylo viditelné.  

Následně naopak pochválil činnost komise a zdůraznil, co se podařilo na základě 

činnosti komise i proběhlého šetření prosadit a systém fungování tak zlepšit: 

- nově naformulované otázky; 

- zveřejněné hodnocení – v IS/STAG je možné podívat se na hodnocení předmětů; 

- zveřejňují se podepsané komentáře (pokud na ně vyučující odpoví, je to také 

viditelné); 
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- soutěže (za podepsaný komentář poukaz např. vstupy na beachvolejbalové hřiště, 

do posilovny, na výběr knihy …). 

Martin Šanda pak zdůraznil, že činnost a fungování komise je důležité z hlediska 

posouzení institucionálního prostředí (Metodika Národního akreditačního úřadu pro 

vysoké školství 25/2017 - Metodika pro přípravu a hodnocení žádosti o institucionální 

akreditaci). Na závěr prezentace pak proběhla ukázka webových stránek SRUPa 

věnovaných hodnocení a ukázka kde je hodnocení výuky v IS/STAG a kde je možné 

najít hodnocení konkrétního předmětu. 

V následné diskuzi mezi přítomnými členy SRUPa a členy předsednictva AS UPa byly 

řešeny konkrétní podněty v hodnocení, které komise řešila či mohla řešit v budoucnu. 

Velkým tématem diskuze pak byla budoucnost a další fungování komise – na základě 

schůzky s pror. Molkovou vyplynula žádost ze strany vedení o setrvání komise mj. i 

vzhledem k žádosti o udělení institucionální akreditace. Členové komise mají však o 

dalším fungování komise a jejich aktivitách pochybnosti. I přes pozitivní změny nebyla 

celá řada podnětů a návrhů ze strany komise realizována a nedošlo ke shodě na dalších 

stěžejních návrzích komise - zveřejňování anonymních komentářů (za daných 

podmínek), záložka odkazující na hodnocení předmětu v sylabu tohoto předmětu. 

Předseda SRUPa Ondřej Dobeš tento bod ukončil s tím, že následující „Týden 

s hodnocením“ bude až na počátku zimního semestru nového akademického roku a je 

tak dostatek času na další diskuzi mezi členy a rozhodnutí o budoucnosti komise. 

4. Komise pro záležitosti kolejí a menzy. 

Předseda SRUPa otevřel tento bod a požádal místopředsedkyni SRUPa pro organizaci 

a studijní záležitosti a členku této komise Kateřinu Bartošovou, aby v nepřítomnosti 

Anny Skácelové, která je pověřena vedením komise, informovala o jednání a činnostech 

této komise. 

Kateřina Bartošová přítomným členům SRUPa a hostům prezentovala činnost komise 

od jejího založení, tj. říjen 2017, až do současnosti. 

Na úvod prezentace bylo zrekapitulováno složení komise, členy komise jsou: Kateřina 

Bartošová, Ondřej Dobeš, Petra Hýblová, Helena Rajtrová, Anna Skácelová a Pavel 

Vajrauch. 

Kateřina Bartošová prezentovala samotnou činnost komise: 

- zlepšení kvality ubytování na kolejích, doporučení, návrhy; 

- zlepšení kvality stravování v menze, doporučení, návrhy; 

- předávání návrhů od studentů vedení SKM. 

Dále pak uvedla činnosti a aktivity komise v průběhu celého období: 

- jednání komise; 

- schůzky s ředitelem SKM Ďurovcem, vedoucí kolejí Macháně, vedoucí pavilonů 

kolejí Macháňovou a technikem Trylčem; 

- předkládání návrhů, podnětů; 

- překonávání bariér (nejde to, protože…). 

Kateřina Bartošová následně shrnula, co vše komise řešila: 

- podrobný popis pokojů, který bude veřejný pro uchazeče o ubytování na kolejích; 
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- dodání, v minulosti odebraných, úklidových potřeb na kolejích, na pavilónu E; 

- již ukončené ankety ohledně kolejí a menzy; 

- hlášení poruch na kolejích elektronickou cestou; 

- nový Provozní řád zahrady, mezi pavilóny kolejí; 

- nástěnka pro SRUPa a nástěnka pro studentské inzerce v prostorách menzy; 

- ceník spotřebičů na kolejích, snížení cen na základě přepočtu spotřeby energie; 

- dodání zamykacích prostor pro každého studenta na pokoji na kolejích; 

- vyňatí paušálního placení výměny ložního prádla z nájemného, pokud tuto službu 

nevyužívají ubytovaní na kolejích; 

- možné dřívější ukončení smlouvy o ubytování, na základě úspěšného ukončení 

navazujícího studia pro dlouhodobě ubytované (minimálně dva roky) na kolejích; 

- přestavba pokojů na pavilónu A, zvětšení o vestavěné skříně směřující na chodbu 

a dodání lednice na každý z těchto pokojů; 

- rekonstrukce kuchyní na kolejích, dodání druhé mikrovlnné trouby a indukční 

desky; 

- večeře v menze; 

- zvýšení cen hlavních chodů v menze skokově o 8,50 Kč bez DPH. 

U každého z bodů proběhla diskuze, do které se zapojili všichni přítomní, jak členové 

SRUPa, tak i hosté, zejména ohledně posledního bodu, zvýšení cen hlavních chodů. 

Diskutovalo se i o události „Už dost MENZO!“, jejímž cílem bylo upozornění na poměr 

cena – kvalita jídel týdenní stávkou menzy. Vášnivá diskuze proběhla i po upozornění, 

že se toto zvýšení cen týká jen studentů, zaměstnanci dostali další dotaci, mimo 18,- Kč 

s DPH, kterou mají i studenti, ve výši 12,- Kč s DPH, tzn. zaměstnanci mají o 12,- Kč 

levnější hlavní chody než studenti. Z diskuze vzešly návrhy na změny v menze, které 

by zlepšilo kvalitu stravování. Vzniklé návrhy se předají vedení UPa a bude se o nich 

dále diskutovat. 

Přítomní se shodli, že je potřeba se k tomuto bodu vrátit a vznést stanovisko, které bude 

SRUPa zaujímat, zejména k zvýšení cen hlavních chodů v menze. 

 

Předsedající ukončil tento blok jednání v 18:30, pozval přítomné na večeři a neformální část, 

jehož náplní bude pokračování jednání formou brainstormingu na téma hodnocení výuky a 

problematiky v menze. 
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Sobota 7. dubna 2018 – DOPOLEDNÍ BLOK 

Přítomní členové SRUPa: Bartošová Kateřina, Dobeš Ondřej, Dubnová Lada, Šanda Martin, 

Šimon Pavel, Pátková Anna, Vajrauch Pavel 

 

Na začátku tohoto bloku zasedání bylo přítomno 7 členů SRUPa. 

5. Internacionalizace. 

Předseda SRUPa Ondřej Dobeš spolu s místopředsedkyní Kateřinou Bartošovou 

informovali přítomné o proběhlé schůzce s prorektorkou pro rozvoj Ing. Koblížkovou, 

Ph.D. Na schůzkách se probírala tato témata: vznik „chillout zón“, zapojení studentů 

do propagace Univerzity, tandem výuka, vznik spolků a jejich podpora a další témata 

týkající se internacionalizace. Na základě těchto témat proběhla diskuse mezi členy 

SRUPa. 

6. Akce a aktivity SRUPa. 

Místopředseda SRUPa pro propagaci a rozvoj Pavel Vajrauch informoval přítomné 

členy o uskutečněných akcích, do kterých se SRUPa zapojila a o akcích a aktivitách, 

které se plánují uskutečnit… 

Mezi uskutečněnými akcemi v poslední době uvedl: 

- Týden s hodnocením; 

- Zábavný večer; 

- Konzultace se studenty v kanceláři SRUPa. 

Do konce kalendářního roku jsou pak na programu následující akce: 

- zábavné večery ve studentském klubu Áčko (květen, listopad, prosinec); 

- setkání se zástupci SK RVŠ a zástupci jiných vysokých škol na půdě Univerzity 

Pardubice (červen); 

- podzimní výjezdní zasedání SRUPa (říjen); 

- další zábavné večery spojené s propagací SRUPa. 

 

Předseda SRUPa Ondřej Dobeš ukončil tento blok jednání ve 12 hodin, pozval přítomné na 

oběd a dodal, že jednání bude pokračovat odpoledním blokem ve 14 hodin. 
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Sobota 7. dubna 2018 – ODPOLEDNÍ BLOK 

Přítomní členové SRUPa: Bartošová Kateřina, Dobeš Ondřej, Dubnová Lada, Hermann Petr, 

Hýblová Petra, Pátková Anna, Rajtrová Helena, Šanda Martin, Šimon Pavel, Vajrauch Pavel 

Hosté: Bronislav Kolář, Kateřina Mazánková 

 

Na začátku tohoto bloku zasedání bylo přítomno 8 členů SRUPa, 2 externí členové 

SRUPa s poradním hlasem a 2 hosté ze Studentské komory Rady vysokých škol. 

7. Studentský podíl na řízení Univerzity Pardubice. 

Člen SRUPa Martin Šanda přítomným členům sdělil své zkušenost z hodnotící komise 

Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství (NAÚ) pro posouzení 

institucionálního prostředí Masarykovy univerzity (MU), kde zastupoval studenty. 

Martin Šanda uvedl, že přístup (MU) ke studentskému podílu na řízení univerzity 

považuje za pozitivní. Jako příklad lze uvést zastoupení studentů a absolventů v Radách 

studijních programů; fungování Ubytovací komise, kde je polovina studentů nebo 

Komisi pro stravovací politiku, kde je taktéž poloviční zastoupení studentů. Na závěr 

vzešlo z diskuze konstatování, že přístup MU je velmi inspirativní pro studentský podíl 

na Univerzitě Pardubice. 

Členové SRUPa Kateřina Bartošová, Helena Rajtrová a Martin Šanda, kteří jsou zapsaní 

do seznamu hodnotitelů NAÚ, pak přítomným tlumočili své zkušenosti z hodnotících 

komisí studijních programů. Společně konstatovali, že role studenta je v těchto 

komisích důležitá a ostatními členy komise je student velmi respektován. 

Člen RVH Pavel Šimon informoval o činnosti RVH. Mezi poslední projednávaná 

témata mj. patřily očekávané akreditace spojené s hodnotiteli a hodnocení výuky. Dále 

informoval o faktu, že v dílčích komisích na fakultách nebude členem studentský 

zástupce, a to ani po snaze diskutovat nad tímto rozhodnutím. 

  

Předseda SRUPa Ondřej Dobeš ukončil tento bod jednání a vyhlásil přestávku na občerstvení, 

podle programu do 16:30. 

8. Spolupráce s ostatními VŠ (SK RVŠ). 

 

Členka SRUPa Helena Rajtrová informovala ostatní členy SRUPa o aktuálních 

tématech probíraných na zasedání SK RVŠ. 

  

Členka SK RVŠ Kateřina Mazánková poděkovala za pozvání na výjezdní zasedání 

SRUPa, ocenila aktivitu studentů UPa a rozvíjející se spolupráci mezi studenty z obou 

univerzit. Dále informovala o aktuálních tématech na Policejní akademii, mezi které mj. 

patří „Oslavy 10. výročí vzniku fakult“. 

 

Místopředseda SK RVŠ Bronislav Kolář přítomným členům SRUPa objasnil rozdíly 

ve studentském podílu na řízení Univerzity obrany a veřejných vysokých škol. Dále 

informoval o aktivitách a spolupráci SK RVŠ v rámci Visegradské skupiny, kterých se 

jako místopředseda pro zahraniční záležitosti účastní. Mezi aktuální témata 
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na Univerzitě obrany uvedl mj. Branný závod, který sám spoluorganizuje a současnou 

situaci na AS OU. 

 

Předsedající Ondřej Dobeš ukončil tento blok jednání v 18:00, pozval přítomné na večeři a 

neformální část, jehož náplní bude pokračování jednání formou brainstormingu na téma 

hodnocení výuky a problematiky v menze. 
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Neděle 8. dubna 2018 – DOPOLEDNÍ BLOK 

Přítomní členové SRUPa: Bartošová Kateřina, Dobeš Ondřej, Dubnová Lada, Hermann Petr, 

Hýblová Petra, Šanda Martin, Šimon Pavel, Vajrauch Pavel 

 Na začátku tohoto bloku zasedání bylo přítomno 6 členů SRUPa. 

9. Různé. 

a) Předseda SRUPa Ondřej Dobeš navrhnul na základě požadavků členů SRUPa vrátit se 

k problematice menzy. Při projednávání bodu programu „Komise pro záležitosti kolejí 

a menzy.“ vzešel z diskuze mezi členy SRUPa požadavek na vydání usnesení SRUPa. 

Přítomní členové SRUPa pak v rámci diskuze shrnuli dosavadní informace k tomuto 

projednávanému bodu a aktuálnímu dění kolem menzy. V rámci této diskuze bylo 

navrženo usnesení: 

 „Studentská rada Univerzity Pardubice vyjadřuje znepokojení s rozhodnutím SKM o 

navýšení provozních režií o částku 9,80 Kč s DPH na hlavní jídlo od 1. dubna 2018 v 

menze UPa a rovněž vyjadřuje znepokojení s bojkotem menzy z řad anonymních 

studentů, které poškozuje dobré jméno univerzity.“ 

„Studentská rada Univerzity Pardubice se touto problematikou dlouhodobě zabývá a 

bude apelovat na vedení univerzity k vyřešení této situace.“ 

6 – 0 – 0. (PRO – PROTI – ZDRŽELI SE). 

 

b) Dne 15. března 2018 proběhlo v rámci celostátní studentské akce #VyjdiVen 

shromáždění studentů a akademických pracovníků Univerzity Pardubice u Lavičky 

Václava Havla. Organizátorka akce Anna Křížková, studentka 1. ročníku oboru 

Historicko-literární studia Fakulty filozofické, byla a je pro tuto svou angažovanost, o 

níž vzápětí informovala regionální média i veřejnoprávní Česká televize, opakovaně 

dehonestována anonymními dopisy.  

Usnesení SRUPa: 

„Studentská rada Univerzity Pardubice vyjadřuje tímto studentce podporu a oceňuje 

statečnost, s níž prezentovala své občanské postoje. Schopnost neohroženého vyjádření 

vlastních názorů na věci veřejné, byť ve zjitřené atmosféře v současné české společnosti, 

je plně v souladu s humanistickým poselstvím a s respektem k názorové pluralitě, které 

jsou tradičně na univerzitní půdě pěstovány.“ 

6 – 0 – 0. (PRO – PROTI – ZDRŽELI SE). 

 

c) Místopředseda SRUPa Pavel Vajrauch pozval přítomné na prohlídku prostor Fakulty 

restaurování Univerzity Pardubice, kterou povede člen předsednictva AS UPa a vedoucí 

Ateliéru restaurování papíru, knižní vazby a dokumentů MgA. Ivan Kopáčik. 
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10. Závěr. 

Předsedající Ondřej Dobeš poděkoval místopředsedům Pavlu Vajrauchovi a Kateřině 

Bartošové za organizaci výjezdního zasedání SRUPa, rozloučil se a poděkoval všem 

členům i hostům za účast. 

 

    Ondřej Dobeš 

t. č. předseda SRUPa 

 

Kateřina Bartošová 

t. č. místopředsedkyně SRUPa 

 

 Martin Šanda 

t. č. člen SRUPa 

 


